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اخـبـار  بـرگـزیـده

رتبه سرعت اینترنت 
ایران باز هم سقوط کرد

اعتمادآنلاین: بر اســاس تازه  ترین گزارش 
سایت «اســپید  تست» از وضعیت سرعت 
اینترنت جهانی در ماه فوریه، رتبه ایران در 
اینترنت سیار با سه پله سقوط به رده ۸۰ و 
در اینترنت ثابت با چهار پله سقوط به رده 
۱۴۵ رسیده است. این سایت شاخص های 
جهانی اینترنت در کشــورهای مختلف را 
بررسی می کند و در تازه ترین گزارش خود 
اعــلام کــرد در حال حاضر میانه ســرعت 
دانلــود اینترنت ســیار در ایــران ۲۲.۴۲ 
مگابیــت  بر ثانیــه و میانه ســرعت آپلود 
اینترنت سیار ۸.۷۶ مگابیت  بر ثانیه است.
به گزارش این ســایت، ژانویه سال ۲۰۲۲ 
میانه ســرعت دانلود اینترنت ســیار در ایران 
۲۳.۱۰ مگابیت  بر ثانیه و میانه سرعت آپلود 
اینترنــت ســیار ۸.۹۰ مگابیت  بــر ثانیه بود 
که رتبــه ایران را در آن زمــان به ۷۷ از میان 
۱۳۸ کشور رســانده بود. این گزارش می گوید 
اینترنت سیار ایران در حال حاضر از السالوادور 
و شیلی سریع تر و از کشورهایی مانند تونس و 

برزیل کندتر است.
در حوزه اینترنت ثابت هم میانه ســرعت 
دانلود در ایران ۹.۷۸ مگابیت  بر ثانیه و میانه 
سرعت آپلود ۱.۳۱ مگابیت  بر ثانیه است که 
رتبه ایران را به ۱۴۵ از میان ۱۷۸ کشور رسانده 

است.
در ژانویه ۲۰۲۲ در حــوزه اینترنت ثابت، 
میانه سرعت دانلود در ایران ۱۰.۳۹ مگابیت  
بر ثانیه و میانه ســرعت آپلود ۱.۵۵ مگابیت  
بر ثانیه بود و ایــران در رتبه ۱۴۱ از میان ۱۷۸ 
کشــور قرار داشــت. آمار های جدید نشــان 
می دهد که اینترنت ثابت ایران در حال حاضر 
از وانواتو و اوگاندا سریع تر و از بوتان و الجزیره 

کندتر است.
این گــزارش همچنیــن می گوید میانگین 
جهانی ســرعت دانلود اینترنت سیار ۲۹.۹۱ 
مگابیت  بر ثانیه و میانه جهانی سرعت آپلود 
اینترنت سیار ۸.۵۴ مگابیت  بر ثانیه است. در 
حوزه اینترنت ثابت نیز میانه جهانی سرعت 
دانلود، ۶۰.۷۶ مگابیت  بر ثانیه و میانه جهانی 

سرعت آپلود ۲۵.۹۵ مگابیت  بر ثانیه است.

 نورا حســینی: هم پیامک آمد و هم بر دیوارهای شــهر 
اطلاع رســانی شــد؛ از بیلبوردهــای دعوت به جشــن 
۱۰ کیلومتــری غدیــر در خیابــان ولیعصــر، از چهارراه 
ولیعصر تا پارک وی. قرار بود خیابانی بسته نشود و خط 
ویژه اتوبوس های تندرو باز باشند؛ اما کسانی که دوشنبه 
غروب به خیابان آمده بودند، معتقد بودند بسته شــدن 
این خیابــان، ترافیک بخش زیادی از تهران را ســنگین 
کرد. مردم ساعت ها در ترافیک ماندند، جمعیت زیادی 
به ایســتگاه های مترو هجوم آورده بــود و آژانس های 
اینترنتی هم درخواســت مســافران غــروب روز عید را 
بی پاســخ گذاشتند. ترافیک تا ســاعت های پایانی شب 
ادامه داشــت. زمانی که خیابان خالی از جمعیت شد، 
شــهر ماند و انبوهی از زباله. کوهــی از لیوان و ظروف 

غذای یک بار مصرف.
مردمــی که آمدنــد از بی برنامگی و عــدم مدیریت 
اجرائی این جشن مردمی گلایه مند بودند و آنها هم که 
قصد شرکت در مراسم را نداشــتند، از ساعت ها انتظار 
در ترافیک شکایت داشــتند. بااین حال، اعضای شورای 
شهر تهران در جلسه روز گذشته شورای شهر ترافیک را 
طبیعی توصیف کردند و معتقد بودند پیش بینی چنین 
اســتقبالی از برنامه نشــده بود. هرچند یکی از اعضای 
شورای شهر اعلام کرد برخی میهمانان این جشن از سایر 
استان ها آمده بودند. مهدی چمران، رئیس شورای شهر 
تهران، معتقد بود اگر پیش از این مسئولان برگزارکننده 
توصیه هایی به خانواده ها می کردند، شــاید کمتر دچار 
چنین ترافیکی می شدیم؛ اما به هر ترتیب اکثر خانواده ها 
تمایل داشــتند با وسایل شخصی به محل مراسم بیایند 
و به تبع شــاهد چنین ترافیکی بودیم.  علیرضا نادعلی، 
سخنگوی شورای شــهر نیز به برخی از انتقادهایی که 
به این مراســم شده بود، اشاره کرد و منتقدان را کسانی 
دانســت که تنها نیمه خالی لیوان را می بینند. او گفت: 
خیابان ولیعصر اختصاصی بچه حزب اللهی ها نبود، در 
مراسم دیروز زنان روســری افتاده هم بودند.  نادعلی با 
اشاره به اینکه برخی از رسانه ها در برگزاری هر مراسمی 
ســعی دارند نیمه خالی لیوان را ببیننــد و حرف هایی 
گفته می شــود که ســعی دارند ناامیــدی را در جامعه 
تزریق کنند، گفت: می خواســتند بگویند یک روز از سال 
یک خیابان بزرگ از شــهر در اختیار بچه حزب اللهی ها 
و چادری هاســت؛ اما در این مراســم مانند ۲۲ بهمن از 
همه تیپ های مختلف حضور داشتند. تصاویر موجود از 

برگزاری این مراسم نشان می دهد تمامی اقشار جامعه 
و با هر پوششــی و حتی کســانی که روسری  آنها افتاده 

بود نیز به دلیل علاقه به امیرالمؤمنین شرکت داشتند.
حبیب کاشــانی نیــز معتقد بود به رغم کاســتی ها، 
کار ارزشــمندی انجام شــد و اجمــاع و وحدتی اتفاق 
افتاد و از ظرفیت های مردمی به خوبی اســتفاده شد و 
شهرداری نیز به عنوان نخ تســبیح این هم افزایی عمل 
کرد. مردم خودجوش در این مراســم شــرکت کردند و 
حتی از اســتان های دیگر آمده بودند که در این مراسم 
حضور داشــته باشــند. البته فضا کم بود و اکثر مردم با 
ماشــین های شخصی آمده بودند و شــلوغی و ازدحام 
جمعیت موجب ایجاد ترافیک سنگین شد. گفته می شد 
هزینه های این جشن از ظرفیت های مردمی تأمین شده 
است. محمد آخوندی، رئیس کمیسیون برنامه و بودجه 
شورای شهر تهران، در این رابطه گفته است: شهرداری 
تهران همان طور که در حوزه شــهر، نگهداشــت شهر، 
حمل ونقل، ترافیک و مانند اینها وظایفی دارد، در حوزه 
فرهنگی-اجتماعی و ایجاد نشــاط نیــز وظایفی دارد. 
تا کنون به اینکه بخواهد هزینه ها درســت انجام نشده 
باشــد، برنخوردم و اگر چنین موردی باشــد، حتما تذکر 
می دهیم. جشــنی که برای غدیر برگزار می شــود حتما 
لازم اســت. بعد از چندین ســال که هم کرونا بوده و در 
سطح شهر برای خانواده ها و مردم برنامه ای نداشتیم و 
هم اینکه در دوره قبلی به این مســائل کمتر توجه شده 
بود، نیاز به چنین مراسم هایی داریم. عید غدیر بزرگ ترین 
عید ماست و ضمن اینکه یک همایش خانوادگی در نظر 
گرفته شــده، تا جایی که می دانم بیشتر هزینه های این 
مراسم را خود مردم، گروه های خیریه، گروه های جهادی 
و هیئت های مذهبی پیگیــری و تأمین می کنند و هزینه 
بخشی از اینها به شهرداری ارتباطی ندارد و شهرداری از 

اینها حمایت می کند.
اما به جز تشــکر اعضای شورای شهر تهران از جشن 
۱۰کیلومتری غدیر در تهران، اعضای شورای شهر تهران 
نخستین گزارش حسابرسی در دوره ششم را هم قرائت 
کردند.  مهدی چمران، رئیس شــورای شــهر تهران، با 
انتقاد از عملکرد دوره گذشته مدیریت شهری در حوزه 
حسابرســی ها گفت: متأســفانه در دوره گذشــته هیچ 
گزارش حسابرسی ای ارائه نشــده است. مبنای تمامی 
اقدامات در شورای شــهر و مجموعه شهرداری تهران 
حسابرسی است ولی نه تنها گزارشی قرائت نشده بلکه 

گزارشی نیز تهیه نشده است.
در بخش دیگری از این جلسه، مهدی اقراریان با بیان 
بر اینکه بار اقداماتی که شورای شهر پنجم انجام نداده، 
بر دوش شورای ششم افتاده است، تأکید کرد: متخلفان 
در این حوزه باید به دستگاه های نظارتی معرفی شوند. 
اعضای دوره گذشــته تذکــرات متعــددی دادند، ولی 
به گونــه دیگری عمــل کردند و اکنون باید پاســخ گوی 

اقدامات خود باشند.
وی ادامــه داد: پرونــده اشــتباهات شــورای پنجم 
کماکان مفتوح است و آنها باید اعلام کنند چرا گزارشی 

از حسابرسان دریافت نکرده اند.
پرویز ســروری نیز در ادامه طرح این موضوع گفت: 
شــفافیت شــعار مدیریت قبلــی بود  امــا به هیچ وجه 
حسابرســی صورت نگرفته و ایــن به معنای ترک فعل 
اعضای شــورای پنجم قلمداد می شــود و کمیســیون 
برنامه و بودجه شــورای شهر در حال حاضر بیش از ۳۰۰ 

گزارش حسابرسی را آماده کرده است.
مهدی پیرهادی، رئیس کمیســیون سلامت، محیط 
زیست و خدمات شهری شورای اسلامی شهر تهران نیز 
در جریان ارائه گزارش حسابرســی از منطقه ۳ تهران از 
فروش چند فضای فرهنگی و هنــری خبر داد و گفت: 
در چند سال گذشــته تلاش کردیم سرانه های فضاهای 
فرهنگی و ورزشی را در تهران گسترش دهیم  اما در دوره 
گذشته مدیریت شهری ظلم مضاعفی به حوزه فرهنگ 

شده است.
وی افــزود: برای نمونه ســرای محلــه دروس که 
قطعــه دوم در خیابان پاســداران بوده، بــا قیمت نازل 
فروخته شده و از دست مردم منطقه خارج شده است.  
پیرهادی ادامه داد: همچنین ســرای محله کاووسیه در 
شــرف انعقاد قرارداد فروش اســت که شهردار تهران 
باید جلوی فروش آن را بگیرد؛ چرا که این سرای محله، 
تنها سرای محله کاووسیه است.  عضو شورای اسلامی 

شهر تهران از کمیسیون فرهنگی-اجتماعی شورای شهر 
خواست تا این موضوع را پیگیری کند.

وی بــا تأکید بــر اینکــه نمی توان زیرســاخت های 
فرهنگی و اجتماعی را فروخت و ســرانه های فرهنگی 
و اجتماعی را در شــهر کاهش داد، گفت: یکی دیگر از 
اتفاقات تلخ در دوره گذشــته مدیریت شــهری، فروش 

نگارخانه زمرد بود.
وی ادامــه داد: این نگارخانه در دوره های گذشــته 
مدیریت شــهری به ســختی تهیه شــد و حتی مرحوم 
مرادخانی برای افتتاحیه آن حضــور پیدا کرد و فروش 
این نگارخانه کم لطفی به اصحــاب هنر بود. پیرهادی 
همچنین با بیان اینکه دلمان از برخی وقایع که در شهر 
تهران اتفاق افتاده است، به درد می آید، گفت: یکی دیگر 
از اتفاقات دوره گذشته، فروش ساختمان مرکز خدمات 

اجتماعی منطقه ۳ تهران بود.
بااین حــال، اعضــای دوره گذشــته بررسی نشــدن 
گزارش هــای حسابرســی در صحــن را رد می کننــد و 
معتقدنــد این نوع اظهار نظرها سیاســی اســت. بهروز 
شــیخ رودی، معاون محاسبات و پایش عملکرد شورای 
پنجــم، در این رابطه به «شــرق» گفت :  نظــارت مالی 
مد نظــر قانون گذار در حــوزه نظارت مالی شــوراهای 
اسلامی شهر، ماهیت تکمیل کنندگی سلسله مراتبی کار 
است؛ یعنی اینکه مثلا شورای چهارم حسابرس را برای 
ســال مالی ۱۳۹۳ ســازمان املاک و مستغلات انتخاب 
کرد و حســابرس گزارش خود را به شورا پنجم تحویل 
داد و شــورای پنجم هم این گزارش را به عنوان یکی از 
گزارش های حسابرسی در دویست وچهل ویکمین جلسه 
خــود در ۲۰ مهر ۱۳۹۹ بررســی و تصویــب کرد. اینکه 
یک دوره شورا بیاید حســابرس را خودش انتخاب کند 
و گزارش های آن حســابرس را هم خودش رســیدگی 
کند که به دســت شــورای بعدی نیفتد، امری است که 
بــا ماهیت نظارت مالی مدنظر قانون گذار مغایر اســت 

و آنهایی که می آیند در یک روز گزارش های ســه ســال 
یک واحد اجرائی شــهرداری را ارائه، بررسی و تصویب 
می کنند، قصد و نیتشان خیر نیست؛ چون ماهیت نظارت 

مالی تسلسل وار است.
وی ادامه داد:  آخرین گزارش حسابرســی ارائه شده 
در دوره پنجم مربوط به شــرکت راه آهن شهری تهران 
و حومه (مترو) برای ســال ۱۳۹۴ است و شورای ششم 
می بایست در تکمیل چرخه نظارت مالی سراغ بررسی 
و تصویب گزارش های حسابرسی سازمان ها، شرکت ها، 
مناطق و واحدهای ستادی باقی مانده می رفت و سپس 
گزارش حسابرســی صورت های مالی شهرداری تهران 
برای ســال ۱۳۹۴ یا همان گزارش حسابرسی تلفیقی را 
تصویب می کرد و بعد ســال ۱۳۹۵ و سپس سراغ سال 
۱۳۹۶ می آمــد! ایــن رویه نظارت مالی شوراهاســت و 
نمی توان گفت آقایــان نمی دانند  بلکه می دانند و با دو 
ســال پرش یکباره سراغ سال ۱۳۹۶ آمده اند که در اینجا 
ترک فعل و بی تفاوتی به اجرای درســت قانون مشهود 

و آشکار است.
شــیخ رودی یــادآور شــد:  وقتی شــما گزارش های 
حسابرسی سال های ۱۳۹۴ و ۱۳۹۵ را رسیدگی نمی کنید، 
نمی توانید ادعای کار حرفه ای کنید. این کار سیاسی کاری 
بیش نیســت و به چیز دندان گیری هم نمی رسند؛ چون 
اگر از ماهیت حسابرســی شناخت داشتند، این اقدامات 
را انجام نمی دادند. گزارش های حسابرسی یک گزارش 
فنی و حرفه ای است که تعبیرات و تصورات سیاسی از 
آن خیلی جواب نمی دهد و وقتی می بینیم با دو ســال 
پرش می رســند به ابتدای یک دوره مدیریت شــهری و 
حتی در انتخاب گزارش ها برای ارائه نیز ســراغ مناطق 
می روند و بعد هم گزارش های حسابرســی ســه سال 
مســتقل از هم را که بر اســاس قانون دارای اســتقلال 
نسبت به هم هستند، در یک جلسه ارائه می کنند، با این 
ذهنیت مواجه می شویم که با یک حساب نارسی مواجه 
هستیم تا حسابرسی؛ چون شورا نشینان هم می خواهند 
برای جبران خرید اتوبوس دست دوم با شو روی عملکرد 
مدیران شهری پیشین برای خود اعتباری دست و پا کنند 
و هم زمینه رســیدگی به گزارش های حسابرســی دوره 
ششــم را در همین دوره فراهم کننــد و نگذارند تجربه 
دوره چهــارم کــه گزارش هــای حسابرســی اش برای 

تصویب به دست شورای پنجم افتاد، تکرار شود.
متأســفانه در میانه این جدال های سیاســی، آنچه 
نادیده گرفته می شود «حق نظارت مالی مردم» بر اداره 
شــهرداری است؛ چیزی که قانون گذار در قانون بلدیه و 
سپس قانون شــوراها به عنوان حق مسلم مردم، ادای 
آن را با ترتیباتی مشخص بر عهده اعضای شورای شهر 
گذاشته است. اکنون اما ظاهرا اعضای شورای ششم به 
دنبال آن نیســتند که این حق را برای سال های ۱۳۹۴ و 
۱۳۹۵ به رســمیت بشناســند و این بخش از تاریکخانه 

مالیه شهری تهران باید همچنان تاریک بماند.

در صحن شورای شهر تهران چه گذشت ؟

پستوی مالی شهرداری
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